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Še zadnjič v tem letu...
Še zadnjič v tem letu se vam javljamo s kratkim pregledom dogajanj v našem podjetju. Iztekajoče se leto, ki ga je 
dodobra zaznamovala svetovna finančna kriza, zapuščamo z mešanimi občutki, saj smo posledice te krize okusili 
tudi pri nas. Bistveno zmanjšanje naročil ter negotovost na svetovnih trgih sta med zaposlene razumljivo vnesli tudi 
zaskrbljenost za ohranitev delovnih mest in posledično zagotovitev socialne varnosti. Situacija me spominja na 
prva leta po osamosvojitvi, ko smo se soočili z izgubo jugotrgov, na katere smo bili takrat vezani.
Tudi danes so vse oči usmerjene v komercialo, ki ima ob teh razmerah težko nalogo pridobitve zadostnih naročil. 
Ob vsem trudu, ki ga leti vlagajo v iskanje naročil, kanček optimizma v smislu pregovora, ki pravi, da se nobena 
juha ne poje tako vroča, kot se skuha, zagotovo ne škodi. Naj bosta optimizem ter trdna odločenost, da tudi to 
negotovo obdobje prebrodimo s skupnimi močmi, popotnica, s katero vstopamo v novo leto.

Ob tej priložnosti vam spoštovane bralke in bralci v svojem in v imenu uredniškega odbora želim vse dobro, predvsem pa obilo zdravja in 
osebne sreče v letu 2009.
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Ko se prižgejo praznične lučke sredi bele zime, 
prijateljstvo ogreje nam dlani 
in želja vzpne se iz srca v višine.
Vsekarslabo je z  Novim letom naj zbledi, 
vsekardobroje, naj za vekomaj ostane.
Prava pot je pot srca, 
ostalo so le ovinki.
Naj vas v Božično noč in Novo leto 
popeljepot brezovinkov 
in naj vas v prazničnem miru 
sreča nežno objame.

Srečno vsem v letu2009!

Matjaž Lesjak 
Direktor PE Vi trum

Kakor utrinek izginjajo leta 
v neskončnost časa.

____ — _____

Naj Vam utrinekzletnico 2009 
zaznamuje zdravje, sreča, mir, uspehi in medsebojno 
razumevanje.

Janko Svete 
Direktor PE Special



Skupne službe
V  NOVO LETO....

Drage sodelavki in sodelavci, 
spoštovani prijatelji Steklarne

Pred nami je praznični 
božično-novoletni čas, v 
katerem verjetno vsakdo od 
nas v mislih preleti leto, ki ga 
zaključujemo in se tudi zazre v 
prihodnost. Ta je gotovo polna 
lepih želja in primernih ciljev. 
Še bolj podrobno kot posame
zniki pa mora ocenjevati svoje 
preteklo delovanje poslovni 
sistem in si seveda postaviti 
strategijo in cilje poslovanja za 
prihodnje leto. Za skupno 
zadovoljstvo se morajo osebni 
cilji in dosežki posameznikov v 
določenem obsegu uskladiti s 
cilji njegovih sodelavcev, 
oddelkov in podjetja, v 
katerem delujemo. Večji kot je 
obseg usklajenosti, bolj smo 
uspešni in zadovoljni kot 
posamezniki in kot skupina.

Časi so izredno zahtevni, trdi, 
nepredvidljivi in v marsikomu 
vzbujajo neprijetne misli in 
občutke. Verjetno upravičeno, 
saj nas mediji vsak dan zasipa
vajo s slabimi novicami in 
črnogledimi napovedmi .  
Želim, da ta gospodarska kriza 
v nas ne bi vzbujala negativnih 
m i s l i ,  o b u p a v a n j a  in 
d e s t ru k t i v n e  n ega t iv ne  
energije.
Zaskrbljenost ob svetovnih in 
naših težavah naj nam da 
dodatne energije, da bomo ob 
kljubovalnosti v nas našli še 
več kreativnosti, znanja in 
delavnosti. Tako bodo težave

manjše in naši rezultati veliko 
boljši.

Steklarna zakl jučuje zelo 
zahtevno poslovno leto. V  prvi 
polovici letošnjega leta smo 
nadaljevali uspešno poslo
vanje iz lanskega leta. V 
drugem polletju pa gre žal 
precej slabše in tako kot 
mnoga slovenska in svetovna 
podjetja tudi nas stiskajo 
kremplji gospodarske krize. 
Zato bo naš letošnji rezultat 
pod pričakovanji, ki smo si jih 
začrtali v poslovnem načrtu. 
Kljub težavnim pogojem 
poslovanja smo tudi letos 
izvedli kar nekaj uspešnih 
investicijskih projektov, ki so 
zahteval i  tako f inančna 
sredstva kot dodatne napore 
zaposlenih. S tem mislim 
predvsem na postavitev nove 
proizvodne linije v Vitrumu, 
avtomatizacijo določenih pro
cesov v Opalu, prenovo 
poslovnega informacijskega 
sistema, posodobitev delo
vanja visokoregalnega skla
dišča in nenazadnje tudi 
modifikacijo plačnega sistema 
in s tem precej višji dvig plač 
kot v preteklih letih.

Kako naprej? Vsekakor z 
dvignjeno glavo in veliko 
pozitivne energije. Prihajajoče 
obdobje bo izredno zahtevno 
do vseh nas in zato bo moralo 
biti naše ravnanje in delovanje 
takšnemu času primerno. Vsi 
in vsak od nas bo moral vložiti 
še več svoje energije v 
pridobivanje in uporabo novih 
spoznanj, delovati pozitivno in 
se polno zavedati svoje so
odgovornosti za učinkovito 
delo in doseganje delovnih 
rezultatov. Vsak, in to prav 
vsak od nas, lahko z dobrim 
d e l o m  i n  p o l n i m  
a n g a ž i r a n j e m  s v o j i h  
sposobnosti veliko doprinese 
d o b r e m u  p o s l o v a n j u

Steklarne.
Ravno tako pa lahko z 
neodgovornim obnašanjem 
in delom zmanjša svoje 
možnosti in možnosti sodela
vcev za uspeh. Trg bo namreč 
v kriznih časih še bolj 
selektiven in ne bo priznaval 
nič drugega kot odličnost 
posameznikov in podjetja.

Zato se medsebojno vzpod
bujajmo, pozitivno sodelujmo 
in odgovorno ustvarjajmo 
našo sedanjost in še posebej 
prihodnost. Verjamem, da 
smo za to sposobni in da bo 
vsak sodelavec ob polnem 
angaži-ranju še bolj vesel 
primernih rezultatov. To bo 
n a j b o l j š e  z d r a v i l o  za 
g o s p o d a r s k o  k r i z o ,  
nevtralizator skrbi in bojazni v 
naših mislih ter razlog zado

voljstva in nasmehov na naših 
obrazih.
Ker pa zna pesnik veliko lepše 
in času primerno oblikovati 
iskrive misli, prilagam mojim 
besedam tudi pesem naše 
prijateljice, ki jo je namenila 
vsem zaposlenim v Steklarni.

Vsem želim v prihodnjem letu 
vel iko zdrav ja ,  osebne,  
družinske in poslovne sreče.

Torej SREČNO  vam in vašim 
najdražjim.

Generalni direktor 
Roman Strgar

fiotsfekfoj 
mojstrovim, privid  

in Irbla realnost

Prozorna in občutljiva, 
pa vendar tudi svetla in odprta 
in z upanjem v prihodnost zazrta,

V  njej blesi luci odseva in tisoče zgodb v somraltA se siriva 
la zaseje dragocena in neponovljiva,in vsai

Nismo vsevedi, 
a če dobro pogledamo in zaupamo v Iroglo steilem, 
najdemo pot in slap j  uspemo.

<Da bo v odsevih stella,
liga  ustvajajo vaše rolfi,
moč ncjti srečne zgodbe za vas in za vaše otrolß.



Proizvodnja...
NOVA LINIJA OLIVOTTO

Bolje pozno kot nikoli, velja tudi za novo linijo 0 .9 0  v 
Steklarni Hrastnik. Februarja 2000 je bila namreč 
pogodba o nabavi linije pripravljena za podpis, a se je 
takratna uprava Steklarne Hrastnik zadnji hip 
premislila in nabavila novo stiskalnico (P-7). Osem let 
pozneje pa je linija le bila instalirana v Steklarni 
Hrastnik.je linija le bila instalirana v Steklarni Hrastnik.

V Steklarju št. 1-2008 sem 
predstavil tehnologijo stiskano 
- pihano na primeru odslu
žene linije H-28. Kot rečeno, je 
bila dotrajanost te linije eden 
od razlogov za zamenjavo, a 
ne edini. Omejitve tehnologije 
glede oblike ter dimenzij 
izdelkov in produktivnosti pa 
so bili dodatni pomembni 
razlogi za nabavo nove, 
sodobnejše linije.
Potrebno je povedati, da je 
ponudba takih linij na 
svetovnem trgu omejena. Če 
odštejemo nekatere velikane 
svetovne steklarske industrije

(npr. ameriški Libbey, franco
ski Are), ki uporabljajo svoje 
linije in le-teh ne prodajajo 
drugim steklarnam, ostane zelo 
ozek izbor ponud-nikov. 
Nekdanji monopolist Hartford 
je že zdavnaj izgubil primat, saj 
je postal del firme Lynch; tudi 
Lynch je v času odločanja v 
Steklarni Hrastnik o nabavi 
linije že bil predmet prevzema s 
strani Olivotta. Ostali ponud
niki (npr. turški Y&H) pa so bili 
brez referenc.
Dejstvo je tudi, da je vsaka 
takšna linija narejena po 
naroč i lu in je predmet 
dogovorov in zahtev med 
kupcem in naročnikom. Opcij 
je namreč kar nekaj, nanašajo 
pa se na velokost osnovnega 
stroja za pihanje in na stroj za 
rezanje s plamenom; ta je lahko 
obenem stroj za vlečenje noge 
kelihov (tako linijo je nabavila 
steklarna Borgonovo iz Italije).

Serija Concorde (Rocco Bormioli 
(1990) je bila takšna oblika izziv 
to možno na liniji Olivotto.

Potem so tu še opcije rezanja z 
laserjem itd. V primeru 
Steklarne Hrastnik gre za 
klasično linijo tipa H-28 (12 
sekcij): osnovni stroj za pihanje 
in stroj za rezanje s plamenom. 
Pravi loma je nova linija 
nadgradnja dotedanjih; to pa ni 
nujno prednost, saj gre za nove 
rešitve, ki se morajo v praksi 
šele potrditi. Res je tudi, da 
nova linija zahteva nov pristop 
uporabnikov. V praksi to 
pomeni večjo fleksibilnost in 
profesionalnost: linija omogoča 
več od prejšnje, a z novim 
pristopom.
Da je temu tako, se je pokazalo 
tudi v Steklarni Hrastnik, saj je

Serija Chopin: leta 1976 je Luigi Bormioli 
predstavil novo serijo, ki se je inspirirala na ročno 
pihanem kozarcu - uspešnici za bare. Serijo je 
sestavljalo šest izdelkov (tudi sadna kupa). V 
prodaji je dosegla in dosega velik uspeh. Groba 
ocena je, da je bilo prodanih 200 mio kozarcev.

Serija Van Gogh (Luigi Bormioli): primer zelo 
zahtevne oblike in sofisticirane tehnologije 
(vroče spojeno barvno dno, lasersko rezana 
štirioglata oblika).

- Fidenza): v času nastanka serije 
najboljšim tehnologom, danes je

sodelovanje enega največjih 
evropskih strokovnjakov, g. Da 
Vighija, na uporabnikom 
prineslo nova pomembna 
znanja in posledično dobre 
proizvodne rezultate.
Vsekakor pa je ena naj
pomembnejših nalog tržno -  
programsko narave: linija 
omogoča mnogo več, kot sedaj 
ponujamo trgu. Gre za izdelke, 
kjer se Steklarna Hrastnik izvije 
iz največjega konkurenčnega 
primeža steklarn, ki s produ
ktivnostjo in monopoli obvla
dujejo segment standarda (npr. 
kozarci Tina, Willy itd.). To so 
programi po željah kupcev: 
posebni, veliki kozarci za pivsko 
industrijo (t.i. Weizenbier); pa 
personalizirani kozarci (z znaki, 
napisi) po tehnologiji čvrsto 
pihano. Tudi kozarci z nogo so 
novost ponudbe za kupce. 
Lastni program pa je posebno 
področje, ki mora biti sinteza 
zmožnosti tehnologije in tržnih 
priložnosti. Analiza programov 
in ponudnikov izdelkov 0 .9 0  je 
osnova programskemu načrto
vanju. Tu je veliki učitelj 
italijanska steklarna Luigi 
Bormioili, svetovna legenda 
programa H-28 oz. 0 .90 . 
Osnovno sporočilo uspešnic te 
steklarne je v sintezi razvoja 
oblike izdelkov in tehnologije. 
Durobor iz Belgije je drugi 
originalni ponudnik izdelkov te 
tehnologije in ima nekatere



Proizvodnja...
NOVA LINIJA OLIVOTTO

Visoki pivski kozarci "Weizenbier" so pomemben programski 
segment linije 0 .90.

uspešnice, ki ne izginejo v 
pozabo. Seveda so tu še Are, pa 
R. Bormioli, Pasabahce itd. s 
široko paleto lastnega progra
ma, ki je deloma nadgrajen s 
sofisticiranimi tehnologijami 
(čaša z 0 .90  in podstavek s 
preše -  na vroče spojeno) in 
barvnim steklom. Popolno 
im itacijo  ročno p ihanih 
izdelkov (kelihov) pa ponuja 
npr. poljska steklarna Irena. 
Tudi steklarna Borgonovo 
(Italija) proizvaja kelihe na liniji 
0 .90 , a je ta linija, kot že 
rečeno, drugačna in dražja od 
tiste v Steklarni Hrastnik. 
Nasploh je tehnologija prešano 
-  pihano (0 .9 0 )  tržno 
zanimiva. Nemške steklarne 
(Nem čija je največji trg

Steklarne Hrastnik) po zaprtju 
steklarne RKL/Essen) nimajo te 
proizvodnje in vse izdelke 
uvažajo. Pivska industrija (spet 
Nemčija) na drugi strani daje 
prednost porabi pihanih 
kozarcev (0 .90) pred stiska
nimi vrči (kozarci).
Programi 0 .9 0  v Steklarni 
Hrastnik so pripravljeni, a 
pravih odločitev za realizacijo 
zaenkrat ni bilo. Sejem 
Ambiente (februar 2009) je 
sedaj priložnost za tržno 
p reverjan je  p rip ravljen ih  
predlogov -  najbolje vzorcev iz 
pleksija ali stekla.

Slavko Marčen

Serija Bolero (Durobor, Belgija): evropska uspešnica - kozarci z 
izrazito poudarjenim dnom - sinteza tehnologije in designa.

Serija Štefan (Steklarna Hrastnik): kozarci kot imitacija ročno 
pihanih steklenic z mehurčki - iz I. 2000. Danes je priložnost za 
kvalitetno repliko te ideje.

Nekateri predlogi Steklarne Hrastnik za nove serije kozarcev Olivotto.



Proizvodnja...
POSODOBITEV RAČUNALNIŠKEGA SISTEMA VODENJA VRS-ja

Branje črtne kode s fiksnim čitalnikom črtne kode
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Visokoregalno skladišče (VRS) 
je bilo zgrajeno leta 1992. Gre 
za kompleksen sistem sestav
ljen iz treh regalnih dvigal, 
dveh transportnih vozičkov, 
dveh vertikalnih dvigal ter 
večjega števila transportnih 
trakov. V skladišču je skupaj 
6528 paletnih mest. Vodenje 
sistema je realizirano s petimi 
procesnimi računalniki, ki so 
nameščeni na regalnih dvigalih 
in transportnih vozičkih, ter 
dvem a k rm iln iko m a  za 
krmiljenje transportnih dvigal 
tertransportnih trakov.
Procesni računalniki in krmil
niki komunicirajo z nadzornim 
sistemom, preko katerega s 
skladiščem  upravlja tudi 
operater.
Že v letu 2000 se je začelo 
razmišljati o celoviti prenovi 
VRS-ja zaradi zastarelosti 
opreme in posledično čedalje 
pogostejših težav v delovanju. 
Zaradi visokih stroškov pre
nove se je takratno vodstvo 
steklarne odločilo za postopno 
obnavljanje sistema.Tako je bila 
v letu 2001 zamenjana strojna

oprema strežnika, v letu 2002 
so bili zamenjani vsi procesni 
računalniki na dvigalih in 
vozičkih, v letu 2003 pa je bil 
opravljen prehod na radijsko 
komunikacijo med nadzornim 
sistemom in procesnimi raču
nalniki na regalnih dvigalih in 
transportnih vozičkih.

V  letu 2007 je vodstvo steklarne 
odobrilo še zamenjavo prog
ramske opreme računalniškega 
sistema vodenja VRS-ja in 
posledično tudi zamenjavo 
pripadajoče strojne opreme. 
Izmed dveh ponudnikov 
posodobitve je bila izbrana 
firma Komna d.o.o. iz Ljubljane. 
Izvedba posodobitve je pote
kala od aprila 2007 do 
decembra 2008. Trenutno 
poteka obdobje testnega 
delovanja. V  sklopu posodo
bitve je bilo izvedeno sledeče:
• zamenjava krmilnika Simatic 

S5 z novim krmilnikom 
SimaticS7;

.  namestitev novega podat
kovnega strežnika;

.  namestitev procesnega 
informacijskega komuni- 
katorja za vodenje trans
portnega sistema in dvigal;

• namestitev dveh novih 
delovnih postaj;

• namestitev fiksnega čitalnika 
črtne kode;

.  namestitev sistema za zajem 
črtne kode preko radijskih

ročnih čitalnikov črtnih kod;
.  izdelava in namestitev nove 

programske opreme za 
vodenjeVRS-ja;

.  namestitev sistema sledenja 
palet od vhoda pred ovijal- 
nima strojema do fiksnega 
čitalnika črtne kode;

.  ponovno aktiviranje servis
nega režima delovanja;

.  namestitev funkcije transporta 
palet na tovorno dvorišče ob 
izpadu delovanja sistema 
vodenja;

• komuniciranje z novim pos
lovn im  in fo rm ac ijsk im  
sistemom.

Čeprav je bila zamenjava 
sistema vodenja VRS-ja nujno 
potrebna zaradi zastarele 
strojne opreme PC računal
nikov in nekompatibilnosti 
obstoječe programske opreme 
pri eventualni zamenjavi same 
strojne opreme, je prinesla 
naslednje izboljšave:
.  višjo zanesljivost delovanja 

skladišča;
.  ponovno vzpostavljena 

možnost servisnega režima 
delovanja;

.  samodejno branje podatkov 
na paleti pred vstopom v VRS 
s fiksnim čitalnikom črtne 
kode;

• kvalitetni prevzem palet se

zdaj opravlja s pomočjo 
ročnih čitalnikov črtne kode.

Posodobitev je spremljalo kar 
nekaj težav, ki smo jih uspešno 
rešili. Naštel bom samo 
nekatere:
.  odhod Andreja Groblerja kot 

vodje projekta;
• oblika in namestitev paletne- 

ga lista;
»branje črtne kode;
• zam enjava poslovnega 

informacijskega sistema v 
času izvajanja projekta.

Potrebnega je bilo veliko 
usklajevanja med posame
znimi izvajalci na projektu, 
predvsem pa med Komno 
d.o.o. in MIT informacijske 
rešitve d.o.o. Posodobitev raču
nalniškega sistema vodenja 
visokoregalnega skladišča bo s 
predajo končne dokumentacije 
končana v januarju 2009. 
Mnenja sem, da je bila 
posodobitev izvedena uspešno. 
Kot vodja projekta po odhodu 
Andreja Groblerja se želim 
zahvaliti vsem ki so pri projektu 
sodelovali, še posebno Ivanu 
Bučevcu, Damjanu Rakoviču in 
Mateju Repovžu.

mag. Roman Tušek



Naši bivši sodelavci...
RADO KALIŠNIK - MOJSTER STEKLA

Rado Kališnik je pri svojih 62 letih upokojen že več 
kot štirinajst let. »Svoje delo sem rad opravljal, čeprav 
je bilo naporno,« pravi. »Enkrat so pod našimi rokami 
nastajali kozarci, drugič lestenci pa steklenice... Vedno 
se je dogajalo nekaj novega, ustvarjalnega.«

Rado Kališnik je pri svojih 62 
letih upokojen že več kot 
štirinajst let. »Svoje delo sem 
rad opravljal, čeprav je bilo 
naporno,« pravi. »Enkrat so pod 
našimi rokami nastajali kozarci, 
drugič lestenci, pa steklenice... 
Vedno se je dogajalo nekaj 
novega, ustvarjalnega.«
To pa ne pomeni, da je kot 
steklar- pihalec zaključil s 
svojim delom. »Vesel sem, da 
mi je vodstvo Opala Hrastnik 
omogočilo, da se zadnjih šest, 
sedem let lahko vračam v svoj 
»rajon« in še kaj delam...« 
Seveda se je skupaj z dvema 
prijateljema, ki tudi prihajata 
kdaj pa kdaj, ob novem letu 
izkazal in napravil za celotno 
Steklarno Hrastnik d.d. lepa 
poslovna darila. Unikate.
Sicer pa so vsi ti izdelki unikati, 
izdelani ročno, brez modelov. 
In Rado Kališnik jih ima po 
tridesetih letih ustvarjanja kar 
lepo število. Zato ni čudno, da 
so ga že večkrat nagovarjali, naj 
svoje stvaritve razstavi. To je 
uspelo po letu dni prigovar
janja Stanetu Fabjančiču iz

Brestanice pri Krškem, kamor je 
hodil Rado na trgatev ali pa na 
kakšna slavja s svojimi prijatelji 
izTurja, ki so sorodniki njegove 
žene.
Fabjančič je namreč odličen 
vinogradnik in odličen slikar, ki 
ima na gradu Rajhenburg v 
najemu galerijo. In tu se je v 
soboto, 26. julija 2008 , 
marsikaj dogajalo.
Vida Kuselj, povezovalka iz 
Krškega, je že na začetku 
opozorila številne obiskovalce, 
da je razlogov za slavje dovolj. 
Poleg razstave je imel Rado 
Kališnik pred dnevi rojstni dan, 
god so imele Ane, minilo je sto 
let, odkar so v Brestanici 
organizirali vseslovenski obisk 
Lurda, pa štirideset let galerije v 
gradu... in godba iz Senovega 
je slavila osemdeset let. In ta 
godba je tudi začela s 
kulturnim programom. V veliko 
presenečenje Rada, ki igra pri 
hrastniški steklarski godbi na 
trobento že celih 52 let. Seveda 
se jim je kasneje tudi pridružil. 
Program je nadaljevala še 
Fabjančičeva vnukinja Nina z

marsikaj razložiti. Večina pa je 
bila osupla: »Pa saj je vedno 
delil kake steklene ptičke pa 
račke, ampak nismo vedeli, da 
skriva tudi take umetnine...«
No, marsikdo ima njegove 
umetnine tudi doma. Vaze na 
primer. Tu so blestele kot

violino, pa harmonikar iz 
Krškega s pevcem a, pa 
Herm ina iz Laškega na 
sintesajzerju...
Rado se je zahvalil organiza
torjem, povedal nekaj o svojih 
izdelkih in steklu, ki je nagajivo, 
kot pravi. Poči, če je premalo 
segreto, če pa preveč, se razlije. 
Ob ogledu razstavljenih 
eksponatov -  okoli petdeset jih 
je bilo -  je moral Rado 
radovednim obiskovalcem še

Besedilo in slike: Fanči Moljk

teklene kaplje z igro očarljivih 
arv. Pa razne posode, 
kulpture, deli potopljene ladje, 
'be, ki krožijo okrog, alge... 

«vsak pa si lahko predstavlja še 
kaj po svoje,« je večkrat 
poudaril. Poseben prostor na 
razstavi je zavzemalo tudi 
steklarsko orodje, ki ga 
uporabljajo za svoje delo pihalci 
stekla. O biskovalcem  so 
razlagali njihovo uporabnost 
tudi njegovi stanovski kolegi iz 
steklarne, ki so prišli na 
razstavo.
Vzdušje so popestrile z 
odličnimi prigrizki gospodinje 
izTurja, z Mastnakovo Anico na 
čelu, pokušnja vin v Fabjanči- 
čevi kleti in predvsem dobra 
volja številnih obiskovalcev, ki 
so ves čas igrali, peli in plesali. 
Vse to si Rado Kališnik ob svoji 
prvi predstavitvi stekla, ujetega 
v svetlobo in barve, tudi zasluži.



Steklarna Hrastnik - Opal d.o.o.
ODGOVORNOST VODSTVA V ZAHTEVNIH GOSPODARSKIH SITUACIJAH

Kljub več opozorilom s posameznih trgov nas je 
najprej nepremičninska nato pa še finančna kriza, 
blago rečeno, presenetila.

Kar naenkrat so se naročila 
zmanjšala za 30 do 40 od
stotkov na mesečnem nivoju, 
ob tem pa je Opal kot celota 
trdo delal že od marca 2008, 
da bi pridobil nove kupce, ki 
bodo s svojim i naročili 
kompenzirali zmanjšanje naro
čil naših obstoječih kupcev.
Na koncu letošnjega leta bo 
Opal dosegel prodajo, kot je 
bila v letu 2007, medtem ko bo 
vrednostna proizvodnja večja 
kot v letu 2007, oziroma skoraj 
taka, kot je bila načrtovana za 
leto 2008, kar lahko neskro
mno rečemo, da je majhen 
podvig.
Leta 2008 je tako rekoč konec, 
potrebno bo preživeti leto 
2009, ki bo po informacijah iz 
naših največjih trgov polno 
izzivov in zelo zahtevno na 
prodajnem področju. Ne 
smemo pa pozab iti, da 
moramo obnoviti opalno in 
kristalno peč ter uvajati 
nadaljnjo avtomatizacijo in 
robotizacijo.
V  poslovnem načrtu za leto 
2009 smo pripravili več variant 
poslovnega načrta (optimi
stična, srednja, pesimistična). 
Nobena izmed omenjenih 
variant ni enostavna za uresni
čevanje.
O dgovornost vodstven ih  
kadrov bo prišla še bolj do 
izraza, in to na vseh ravneh. Še 
skrbneje bomo pregledali nači
ne dela in poslovne procese ter

preverili, kakšne rezultate 
dosega vsak posameznik v 
celotni strukturi poslovanja.
Kot direktor Opala lahko 
rečem, da bom iskal zavez
ništvo na vseh ravneh, kajti če 
rečem, da bomo vašo veliko 
motivacijo za boljše rezultate 
tudi materialno nagradili v letu 
2009, bi se zlagal. Obljubim pa, 
da vas bom kot do sedaj 
pošteno obveščal in poskušal 
ohraniti vsaj nivo iz leta 2008. 
Negotovost na trgih je zelo 
velika, zato moramo vsi skupaj 
te razmere vzeti kot nekega 
zunanjega sovražnika, ki ga 
lahko premagamo skupaj z že 
davno povedanim stavkom, da 
smo v enem čolnu, v katerem 
moramo vsi veslati v isto smer. 
Glavni poudarek poslovanja v 
letu 2 009  bo posvečen 
predvsem prodaji izdelkov. 
Prodaja kot taka pa ni samo 
prijaznost in strokovnost 
prodajnega osebja, ampak je 
tudi kompetentnost tehnične
ga osebja, ki pripravlja  
ponudbe in pripravi najboljše 
tehnične rešitve. Izdelani vzorci 
izdelkov pa morajo odgovarjati 
dogovorjeni kvaliteti. Po 
pridobljenem naročilu je 
bistveno, da v proizvodnji ne 
zamujamo dogovorjenih rokov 
dobav, da spoštujemo kvaliteto, 
da izboljšujemo izkoristek 
delovnega časa, strojev, ter da si 
olajšamo fizično naporno delo. 
Na podlagi zgoraj omenjenega 
smo vsi v Opalu zadolženi za 
neko obliko sodelovanja z 
našimi kupci, ki bo v teh časih, 
ko ne bo preobilice naročil, še 
toliko pomembnejše.
Kljub temu pa bi še enkrat želel 
poudariti, da je večji del 
odgovornosti na vodstvenih 
kadrih, ki bodo morali biti do 
svojih podrejenih pošteni, znati

bodo morali ohraniti trezno 
glavo in za vse, kdaj pa kdaj tudi 
nepriljubljene ukrepe, iskati

Biti pripravljen je veliko, 
znati čakati je  še več, 
izkoristiti pravi trenutek, je  vse.

odgovor tudi v svojih dejanjih 
in se ne izgovarjati na krizo.

Jože Holešek

Leto, ki se izteka, bomo kljub težavam uspešno zaključili. To je 
rezultat skupnega dela, za kar se vsem delavcem Opala 
zahvaljujem.
Kljub negotovim časom zaupam previharjenim sodelavcem in 
verjamem, da smo toliko trdni in povezani, da nas bo veter, ki 
prihaja, zbistril in prekalil, ne pa odnesel. Verjamem, da bomo 
skupaj nato izkoristili pravi trenutek za vzpon in se objeli na 
vrhu. Naj bo tako v podjetju, kot tudi v družinah vsakega od 
nas. Veliko lepega tudi v času božičnih in novoletnih praznikov 
tako vam kot vašim najdražjim.

Direktor SH-Opal 
Jože Holešek

Naj se vam uresničijo sanje, udejanjijo želje in izpolnijo 
pričakovanja. Naj bodo vsi dnevi v letu čim lepši. In če so težave, 
jih znajmo reševati skupaj, ker je to mnogo lažje, kot če se jih 
lotimo sami.
Srečno, zadovoljno in uspehov polno leto 2009.

Elvis Hadžič
Predsednik IO sindikata družbe SH-Opal

Dragan Caranovič 
Predsednik sveta delavcev družbe SH-Opal
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Steklarna Hrastnik - Opal d.o.o.
BISTVENE PRIDOBITVE OPALA LETOŠNJEM LETU

Karusel za sušenje steklenih izdelkov Športne igre ZSSS - 2008

Uspešnemu zagonu karusla za 
en o stran sko  sa t in ira n je  
steklenih izdelkov (predstavljen 
v prejšnji številki Steklarja), je 
sledilo spremljanje rezultatov in 
iskanje rešitev za optimizacijo 
proizvodnega procesa po 
posameznih fazah. Zbrali smo 
vse pripombe in predloge, 
pridobljene tekom delovanja 
karusla v proizvodnem okolju. 
Nadgradnjo in posodobitev 
karusla za enostransko satini
ranje steklenih izdelkov smo 
realizirali v času zaustavitve 
dela -  med kolektivnim 
dopustom. Z  modifikacijo 
posameznih sklopov karusla 
smo poe-nostavili pristop pri 
izvajanju periodičnega čiščenja 
karusla in izboljšali pranje 
izdelkov na zadnji fazi.To je bilo 
ključnega pomena, v kolikor 
smo želeli v proces polavto
matskega satiniranja vključiti še 
karusel za sušenje steklenih 
izdelkov.
Ozko grlo pri polavtomatskem 
satiniranju je predstavljalo 
brisanje in sušenje izdelkov. 
Zato smo v začetku oktobra 
montirali sušilni karusel in ga 
praktično preko vikenda vklju
čili v sam proces polavtoma
tskega satiniranja.
Že samo ime pove, da je tudi 
sušilni karusel zasnovan kot 
vrtljiva krožna miza, ki pomika

posatinirane izdelke skozi 
sušilno komoro. Kvaliteto 
sušenja reguliramo s termo- 
statskim stikalom dveh elektro 
grelcev in brezstopenjsko 
regulacijo hitrosti vrtenja mize. 
Za dovod svežega zraka pa 
skrbi ventilatorska enota, 
montirana v predprostoru 
satinirnice.
Z  rezultati delovanja sušilnega 
karusla smo zadovo ljn i. 
Pretočnost izdelkov na fazi 
brisanja se je povečala, kontrola 
kvalitete satiniranja na posuše
nem izdelku je boljša,...
Tudi delavke so s pridobitvijo 
zadovoljne in so ga »vzele za 
svojega«. To pa je poleg 
Bronastega priznanja za 
inovacijo, podeljenega s strani 
G o sp o d a rsk e  z b o rn ic e , 
najvišje priznanje ustreznosti 
realizacije projekta »Karusel za 
enostransko satiniranje stekle
nih izdelkov«.
Leto 2008 bo torej z vidika 
posodobitev v oddelku 
Satinirnice zapisano z zlatimi 
črkami. Si pa želimo še veliko 
takih izkoriščenih priložnosti 
tudi v prihajajočem letu 2009, 
da fraza »SAJ PO NOVEM 
LETU BOLJŠE BO« ne izzveni 
povsem v prazno.

Tomaž Zupan 
Vodja sektorja dodelave

Okoli 500 članov ZSSS se nas je 27.09.2008 zbralo na 8. 
tradicionalnih športnih igrah na Ravnem na Koroškem.
Udeleženci smo se lahko pomerili v malem nogometu, košarki, 
pikadu, kegljanju, vlečenju vrvi, namiznem tenisu ali se udeležili 
pohoda, kjer so si ogledali krajevneznamenitosti.
Tudi letos so bili na igrah prisotni člani družbe Steklarna Hrastnik- 
Opal. Na njihove rezultate smo zelo ponosni.
Po večerji so najboljšim podelili pokale in nagrade, nato pa so se 
udeleženci zavrteli po taktih domačega ansambla.
Do naslednjega športnega srečanja ZSSS, lep športni pozdrav!

Dragan Caranovič

j* j

Svet delavcev SH Opal pred letom 2009
Tako kot doslej, bomo redno spremljali vse spremembe in 
dogajanja v podjetju ter opozarjali na morebitne probleme. 
Posebna pozornost bo še vedno namenjena zdravju in varnosti pri 
delu zaposlenih, urejenim plačam in izobraževanju naših članov.
Pri delavcih je potrebno vzpodbuditi ustvarjalne in inovacijske 
aktivnosti, kar je najhitreje dosegljivo s prenašanjem odgovornosti 
in zaupanjem v sposobnosti sodelavcev.
Še vedno nismo zadovoljni z organizacijo, ki šepa predvsem zaradi 
pomanjkljivih komunikacij in šibke povezanosti zaposlenih. 
»Vrtičkarstvo«, kjer vsak skrbi le za svoj vrtiček, bi še zlasti v 
zaostrenih razmerah, moralo odpasti. Potrebno se je še bolj 
povezati, se naučiti poslušati in v pripombah zaposlenih nehati 
iskati slabonamernost, pač pa voljo, da se zadeve premaknejo na 
boljše. Če temu ni tako, se ustvarja ozračje nezaupanja, 
nespoštovanja, pomanjkanja solidarnosti, pa tudi ozračje 
negotovosti in strahu. Ravno nasprotno pa je tisto, kar si vsi skupaj 
želimo.
Naše aktivnosti bodo lahko uresničene le ob angažiranju vseh 
zaposlenih v Opalu, zato ne prezrite našega povabila k 
sodelovanju.

Dragan Caranovič

/  OPAL
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Zanimalo vas bo...
SINDIKALNI IZLET V STEKLARNO VETROPACK

Jutro je bilo prav nenavadno 
mrzlo tudi za ta letni čas. Ko 
smo stali po avtobusnih 
postajah in čakali, nas je prav 
pošteno zeblo, čeprav smo bili 
opozorjeni, da naj se toplo 
oblečemo. Seveda pa moda 
terja svoj davek.
Mraz je bil v trenutku pozab
ljen, ko je pripeljal Izletnikov 
avtobus in smo zagledali širok 
nasmeh šoferja Marjana, ki nas 
zadnje desetletje redno vozi na 
vse naše izlete, tekmovanja in 
podobna srečanja. Na avtobu
su je bilo prijetno toplo, 
domača zdravila za odganjanje 
mraza in prehlada pa so tudi 
naredila svoje in dvignila 
razpoloženje za precej stopinj. 
Odpeljali smo se proti Humu 
na Sutli,in sicer na ogled 
Steklarne Vetropack, ki jo še 
vedno imenujemo karStraža. 
Na pot smo odšli dovolj zgodaj, 
da smo se ustavili na kavici. 
Seveda je šlo hkrati nekaj evrov 
v zrak tudi v obliki dima. To 
menda gre eno z drugim. Po 
prestopu državne meje smo bili 
po nekaj sto metrih že na 
parkirnem prostoru pred 
steklarno, kjer nas je pričakal g. 
Šolman, tehnični direktor 
steklarne.
Bilo je kar nekaj težav glede 
ogleda, ker lastniki (Švicarji), ne 
dovoljujejo obiskov z ogledom 
proizvodnje. Vendar nam je po 
posredovanju Bineta uspelo 
navezati stikez vodstvom

steklarne in so nam dovolili tudi 
ogled proizvodnje.
Ogledali smo si proizvodnjo in 
kontrolo, vodenje peči,nato pa 
so nas še pogostili v jedilnici s 
prigrizkom in kavico. Tu smo se 
z gospodom direktorjem kar 
precej časa zadržali v pogo
voru, saj nas je zanimalo precej 
stvari, ki so pri njih drugače 
urejene kot pri nas.
Po slovesu od hrvaških  
steklarjev, nas je zunaj pričakal 
prelep sončen dan, zato smo se 
po prestopu državne meje 
ustavili v Podčetrtku in se 
sprehodili po trgu in okolici. 
Kupovali so se spominki, pa 
tudi sončna očala, potešila se je 
tista trenutna potreba po pijači, 
ki je nastala takoj po izstopu iz 
avtobusa. Fantje so dejali, da 
samo zato, da so zamenjali 
»kelnarco«. Na avtobusu je bilo 
pijače sicer dovolj, vendar je 
stregla vedno ista gospa. Po 
obrobju Kozjanskega smo se 
po dolini Sotle odpeljali naprej, 
do vinske kleti penin Istenič. To 
je tam, kjer steklenice odpirajo z 
mečem, vendar smo jih mi raje 
odpirali previdno in počasi, da 
se je čim manj razlilo in je ostalo 
več za po grlu. Ogledali smo si 
film o pridelavi in predelavi 
grozdja v priznane penine, 
degustirali več vrst penečih vin, 
imeli možnost nakupa penin v 
njihovi prodajalni, ki pa ima 
nizek vhod, kar je na lastni glavi 
občutil Robi. Imel pa je srečo v 
nesreči, da je h kleti ravno takrat 
pripeljal še en avtobus in na 
njem so bili seveda tudi 
Hrastničani (te tako najdeš 
vsepovsod). In ko so dekleta 
videla našega ranjenca, so ga 
takoj strokovno oskrbela, mu

Nekaj izdelkov steklarne Vetropack

Del udeležencev izleta pred Gradom Otočec

razkužila rano in jo oblazinila z 
obližem. Seveda bi še ostali in 
kakšno rekli, pa smo morali 
naprej, ker so nekateri postajali 
lačni -  pri degustaciji vin je bilo 
dosti pijače, pa bolj malo pa za 
pod zob. Zato smo se v 
prelepem vremenu odpeljali 
naprej mimo Brežic in ob Krki 
do Kostanjevice. Otok smo si 
ogledali kar tako, da je Marjan 
prevozil cel krog po otoku, ker 
je promet povsod enosmeren. 
Postanek smo naredili pri 
kostanjeviškem gradu, na 
travniku med kipi forme vive. S 
seboj smo imeli sendviče, ki so 
v lepi naravi teknili, na gradu pa 
se je ravno med našim obiskom 
poročal mlad par. Prav 
zanimivo je bilo poslušati 
komentarje, predvsem moške. 
Naša dekleta so občudovala 
nevestino obleko in šopek, 
fantje pa so ženinu dajali 
nasvete. In to poučne. Tudi 
take: Če jo boš dolgo ubogal, 
boš dolgo poročen...
Popoldan se je nagibal k večeru 
in mi smo nadaljevali z vožnjo 
ob Krki do gradu Otočec. 
Ugotovili smo,da je tam zelo 
lepo in tudi zelo drago. Za tri 
kratke kavice je bilo 10 evrov 
ravno dovolj. Več pa tudi niso 
bile vredne, smo združno 
ugotovili.

Počasi se je začelo mračiti, ko 
smo zapuščali dolino Krke in z 
njo Dolenjsko. Preko Bučke in 
okoliških hribov smo se 
ponovno pripeljali v dolino reke 
Save, jo prečkali v Radečah in 
se že v temi pripeljali do našega 
končnega cilja -  planinskega 
doma v Gorah.
Tam nas je že čakala pogrnjena 
miza in po aperitivu dobra 
večerja. In ker že dolgo nismo 
sedeli, kot so ugotovili naši 
fantje, smo takoj sedli k večerji. 
»Bo potem lažje teklo po grlu, 
ker bo v želodcu pivnalo,« so 
strokovno ugotovili. Nekaj 
najbolj razgretih, pa se je že 
pred večerjo zavrtelo ob glasbi 
iz CD-jev, ki smo jih prinesli s 
sebo j. In potem se je 
veseljačenje s plesom in zabavo 
nadaljevalo do jutranjih ur. 
Žejni nismo bili, tudi lačni ne, 
razgibali smo se, kolikor je pač 
kdo zmogel in hotel, zjutraj nas 
je pa Marjan, tako kot vsako 
leto, razvozil vsakega na svoj 
dom.
Bilo nam je lepo, upamo, da bo 
še kdaj tako.

Izmeni Kaiser -  Kavzer -
Kreže, Special in Vitrum.

Zapisal Matej Kaiser



Zanimalo vas bo...
PONOVNO NA DRUŽENJIH

Punce so imele vedno rade »ta starega«; dokler smo ga še imeli, 
nismo imeli veliko skrbi.

V prejšnji številki smo pred
stavili Opalova druženja v 
zadnjem letu. Od Opaliade do 
novega leta je predolgo 
obdobje, zato smo se v oktobru 
odločili za izlet. Tokrat je bil 
organizator sindikat. Rajžali 
smo na Kozjansko.
Najprej smo si v Olimju 
ogledali minoritski samostan, 
prijazni pater pa nam je razložil 
vse o njegovo dolgi zgodovini, 
pokazal staro lekarno in se 
postavil za pult kot prodajalec, 
da smo lahko kupili zeliščna 
pomagala. Fantje so se seveda 
takoj zagnali za patrovimi 
kapljicami. Ker je zvarek 
narejen na konkretni alkoholni 
podlagi, se nam je malo 
poznalo ob nadaljevanju izleta. 
Ženske smo bili bolj navdušene 
nad čokoladnim butikom v 
bližini. Tu so pa one razvezale 
mošnjičke. Nato smo malo 
postali na Jelenovem grebenu 
in si ogledali čredo damjakov. 
Dva sta imela ravno v času

našega obiska pravi rivalski 
dvoboj.
Potem so spet prišla na račun 
dekleta. V butiku Marja v 
Virštajnu so si nakupile spod
njega perila. Ob tem zabave 
seveda ni manjkalo.
Po zares okusnem kosilu na 
kmetiji Štraus Kramer pa 
prestop meje in ogled Starega 
sela v Kumrovcu. To ni le 
predstavitev rojstne hiše 
našega nekdanjega pred
se d n ika , pač pa prava 
muzejska vas, od katere vsaka 
hiša predstavlja določena 
opravila iz tistega obdobja -  v 
eni je kovačija, pa ličkanje 
koruze, peka kruha, predenje 
volne, tkanje lanu, sodarstvo, 
lončarstvo, pa še osvajanje
»mlade«, nato pa poroka........
Zaključna zabava je bila ob živi 
glasbi že blizu doma v Aqua 
Romi v Rimskih Toplicah. Imel 
smo se fajn, lahko rečemo na 
koncu.

Nekaj se jih je takoj javilo za pastirja. I
■ ■-^h^^ixammmmmmmÈÈÈrnÈÈaaÈttÈmtmÈÈaaM

STEKLA RSKA  GODBA HRASTNIK
pod strokovnim vodstvom dirigenta 

JOŽETA RUSA

vabi na
BOŽIČNO NOVOLETNI KONCERT

z gosti.

Koncert bo v
četrtek 25.12. 2008 ob 18.00 uri 

v  športni dvorani na Logu.

Godbenice in godbeniki smo se tudi letos potrudili, terza 
vas pripravili pester zabaven program.

Vljudno vabljeni!

Predsednik steklarske godbe 
Soniboj Knežak

Vsem zaposlenim družbe Steklarna Hrastnik d.d. in vsem 
vašim družinskim članom v imenu IO sindikata in Sveta 
delavcev želiva prijetno praznovanje vseh decembrskih 
praznikov, v letu 2009 pa predvsem zdravja, zadovoljstva in 
uspehov na vseh področjih, ki se jih boste lotili.

Mitja Rugelj, Marino Zorc

Vesel božič in srečno Novo leto 2009!

Vam želijo gasilci 
PiGD Steklarna Hrastnik!



Zanimalo vas bo...
OBISK INVALIDOV V STEKLARNI HRASTNIK

Društvo invalidov Hrastnik je 
letos še tretjič organiziral ogled 
Hrastnik za svoje člane. Res je 
Hrastnik majhno mesto, toda še 
veliko občanov ne pozna vseh 
znamenitosti hrastniške občine. 
Zato je društvo vključilo v svoje 
programe srečanja invalidov 
tudi spoznavanje hrastniške 
občine. V letošnjem letu so se 
odločili ogled vile de Seppi pri 
Steklarni. Ogled je vodila 
Minka Rizvič. Ob pogledu na 
vilo so pohodniki obračali oči 
proti Steklarni in nekateri so se 
spominjali, kako je bilo nekoč 
delati v tej tovarni. Želeli so si 
vsaj še enkrat ogledati tovarno 
in v id e ti, kaj sploh še 
proizvajajo v njej. Želja je bila 
izrečena in predsednik društva 
Rajko Žagar je poskrbel, da so 
se želje uresničile.
20. novembra ob 8. uri smo se 
zbrali pred steklarno. Bilo je 
zelo hladno, saj je bilo zunaj 
kakšno stopinjo pod ničlo.Toda 
vedeli smo, da se bomo v 
tovarni lahko pogreli.
Ko sem štela prisotne, sem 
prištela do 64, toda nekaj 
zamudnikov je priteklo še 
zadnji trenutek.
Po uvodnih besedah g. Kneža
ka smo se napotili v tovarno.

Zaradi množice gledalcev in 
ropotanja strojev sem si mislila: 
»Saj ne bom slišala, kaj se dela v 
tovarni in kje je kaj.« Nekaj 
članov nas je bilo namreč takih, 
da smo bili prvič v tej tovarni. 
Toda strah je hitro minil, saj so 
bili med nami člani, ki so svojo 
mladost pustili v tovarni, tako 
da so nam ti lahko pripove
dovali, kako je bilo pred nekaj 
leti in kako je sedaj. Kar videla 
sem iskrice v očeh, ko so 
razmišljali, kako so morali 
garati za zaslužen kruh. 
Spominjali pa so se tudi lepih 
trenutkov, saj jih je včasih 
kakšna potegavščina nasme
jala do solz.

Po njihovih pripovedovanjih 
sem ugotovila, da je bilo nekoč 
veliko več zaposlenih, da je bila 
tovarna polna delavcev in 
veliko več strojev je bilo videti 
kot danes.
Po ogledu proizvodnje, hladil
ne peči, brusilnice in satinirnice 
smo si ogledali še oddelek 
kontrole in oddelek, kjer 
izdelke pakirajo. Moram priz
nati, da smo po ogledu lahko 
izoblikovali sliko, kako se sploh 
izdeluje steklo in preko koliko 
rok gre en kozarec, da ga lahko 
kupimo v trgovini. Po obrazih 
sodeč sem ugotovila, da so bili 
vsi člani zadovoljni z organi

zacijo ogleda tovarne, ki ima za 
sabo že kar nekaj let uspešnega 
dela. Zaposlenim v Steklarni 
Hrastnik želim, da bi trenutno 
stisko prebrodili in da bi bilo 
njihov delo še bolj cenjeno, 
kajti zavedati se moramo, da je 
ročno delo le nekaj posebnega. 
Na koncu bi se v imenu vseh 
prisotnih zahvalila predsedniku 
Društva invalidov Hrastnik za 
organizacijo ogleda steklarne, 
posebna zahvala pa gospodu 
Soniboju, ki nas je tako lepo 
sprejel in seznanil s samo 
tovarno v Hrastniku.
Obljubil nam je, da nam bo 
prihodnjič pokazal še novi del 
tovarne stekla.

Minka Rizvič



Zanimalo vas bo...
HRASTNIŠKI OLIMPIJEC - PETER KAUZER

Že v prejšnjem Steklarju smo napisali, da se je član BD 
Hrastnik Peter Kauzer udeležil 29. olimpijskih iger na 
Kitajskem. Iz Kitajske se žal ni vrnil z medaljo, je pa 
zato osvojil zmago na svetovni seriji v slalomu na 
divjih vodah v ZDA. Kljub natrpanemu urniku si je 
Peter vzel čas in nam zaupal mnogo zanimivega o sebi 
in svoji športni karieri.

Ste član BD Hrastnik. Kako 
to, da trenirate in živite v 
Ljubljani?
V Ljubljani živim zato, ker 
študiram. Poleg tega pa so 
pogoji za trening v Ljubljani 
malo boljši kot v Hrastniku, saj 
je tam vsem dobro znana 
tacenska proga, ki je v bistvu 
edina umetna proga v Sloveniji.

G lavni krivec za vaše  
ukvarjanje s kajakaštvom je 
vaš oče, ki je prav tako 
uspešen športnik. Je oče 
Peter še vedno vaš trener? 
Kako sodelujeta?
Oče je še vedno moj trener in 
mislim, da bo do konca moje 
kariere imel to vlogo. Zgradila 
sva prijateljski odnos in menim, 
da je dobro tako. Drug 
drugega zelo dobro poznava in 
lahko prej p rideva do 
zaključkov po treningu.

Nekje sem prebrala, da ste 
študent Fakultete za šport. 
Kako vam gre študij?
Zaenkrat sem pavzer, ker sem 
se zadnji dve leti popolnoma 
posvetil olimpijskim igram in 
sem dal študij na stranski tir. 
Sedaj sem se pa lotil 
manjkajočih izpitov, da jih do 
tekmovalne sezone opravim 
čim več in se nato v miru 
pripravim na septembrsko 
svetovno prvenstvo.

Kako zmorete usklajevati 
vse obveznosti: študij, 
šport, zasebnost... ?
Vse se da, če si pravilno 
organiziraš urnik. Upam, da 
bom sedaj, ko je olimpijada za

mano,uspešneje usklajeval 
študij in šport.

Udeležili ste se olimpijskih 
iger na Kitajskem. Kljub 
temu da se niste uvrstili v 
finale, je vaš nastop pome
nil velik uspeh. Kakšna 
čustva so vas prevevala 
takrat?
Lahko poveste, kakšen  
poseben utrinek s Kitajske? 
Kaj se vam  je poleg  
tekm o van ja  v tisn ilo  v 
spomin?
Na olimpijadi sem doživel svoje 
največje razočaranje v življenju. 
Pozabil je ne bom nikoli, 
oddolžil pa se bom v Londonu 
čez štiri leta. Sem pa izredno 
užival skoraj tri tedne na 
Kitajskem. Vzdušje je bilo 
super. Nekaj nepozabnega je 
bila seveda otvoritev, čeprav 
smo jo videli bolj malo, ampak 
takrat sem prvič dobil občutek, 
da sem na največjem športnem 
dogodku. Kitajci so bili zelo 
prijazni in vedno pri roki, kadar 
si potreboval kakšno pomoč.

Pred kratkim ste se vrnili iz 
ZDA, kjer ste zmagali na 
svetovni seriji v slalomu na 
divjih vodah. Kakšni so bili 
občutki?
Nekje sem zasledila, da ste 
za nagrado prejeli nov 
sponzorski avto. Najbrž ste 
se razveselili takega darila?
Občutki so bili super, saj sem 
moral za glavno nagrado v 
bistvu zmagati skoraj na vseh 
petih tekmah, ki so štele za 
svetovno serijo.
Če na žalost nisem prišel iz

Pekinga s kolajno, sem dobil 
malo obliža na rano z novim 
avtom.

Kateri so vaši največji 
uspehi? Katera zmaga oz. 
d o s e ž e k  v a m  n a j v e č  
pomeni?
Moji največji uspehi so vse 
osvojene kolajne na evropskih 
in svetovnih prvenstvih, dve 
zmagi na tekmah svetovnega 
pokala, zmage na svetovni 
seriji, naslovi državnega 
prvaka. Vem, veliko jih je in na 
vse sem ponosen. Vsaka 
kolajna mi zelo veliko pomeni.

Kako potekajo priprave na 
novo sezono?
Zaenkrat so treningi še bolj 
»lahki«, saj sem si po dolgi 
sezoni vzel malo daljšo pavzo. 
Vendar pa časa za počitek ni, saj 
imam še vsaj dva neizpolnjena 
cilja, ki ju želim doseči. Za 
prvega bo priložnost že 
naslednje leto septembra na 
svetovnem prvenstvu.

Poškodbe so del vsakega 
športa. Kako se vi spoprije
mate z njimi? Ste se že kdaj 
resneje poškovali?
Že, vendar ne zaradi kajaka. 
Pred osmimi leti sem si zlomil 
ključnico na snowboardu. 
Drugače pa so bile manjše 
poškodbe, vendarzaradi njih še 
nisem bil odsoten dlje časa.

Imate pred tekmo kakšen 
poseben ritual?
Imam. Vendar ga ne bom izdal, 
ker je to moja skrivnost.

Na tekmah imate vedno 
veliko navijačev. Je to za vas 
še posebej vzpodbujajoče 
ali mogoče pomeni doda
ten pritisk pred tekmo?
Zelo sem ponosen na svoje 
navijače, saj naredijo res 
izredno vzdušje na tribuni in je 
poseben užitek tekmovati pred 
tako publiko, ne samo meni, 
ampak prav vsem sodelujočim.

Kdo je vaš vzornik v športu?

Seveda je to moj oče.

Kaj počnete v prostem  
času?
Uživam s svojim dekletom in s 
prijatelji.

Kakšni so načrti za prihod
nost?
Doseči tisto, kar mi še ni uspelo 
v športu ter opraviti izpite na 
fakulteti.

Želje ob novem letu 09?
So skrite in so zelo visoke.

Vaš moto pa j e ...
. . .  Carpe diem. (Uživaj dan.)

Pogovarjala se je 
Alenka Maurer



Zanimalo vas bo...
KADROVSKE NOVICE

Poslavlja se leto, ki si ga bomo 
zapomnili po tem, da je 
beseda recesija prišla v modo 
in jo ponavljajo že ptički na 
veji. Predlagam, da jih 
naučimo nove pesmi na temo 
gospodarska rast, mi pa jim 
čimprej pritegnimo s spre
mljevalno vižo.
Med prvimi. In praznovanje 
novega leta naj vsem mine v 
pozitivnem pričakovanju. 
Spremenimo se vsaj za ta čas 
v otroke in se veselimo vseh 
malenkosti, ki nam jih 
življenje ponuja.
Ne spreglejmo drobnih lučk 
na ulicah in na nebu in si v 
veselem pričakovanju sezimo 
v roke z najboljšimi željami.
Pa povejmo še nekaj o kad
rovskih gibanjih v zadnjem 
obdobju, odkar se nismo 
srečali:

STEKLARNA HRASTNIKd.d. 
Konec leta 2008 v Steklarni 
Hrastnik d.d. zaključujemo s 
540 zaposlenimi, od tega 262 
žensk in 278 moških. Podatek 
zajema tudi 56 delavcev 
sprejetih za določen čas.
V  zadnjih sedmih mesecih je 
prekinilo delovno razmerje 
38 delavcev. Sporazumno so 
prekinili pogodbo o zaposlitvi: 
strojniki Elvis Merdanovič, 
Admir Čolič, Danijel Stjepano- 
vič in Viktor Bauer; pregledalke: 
Mirsada Durmiševič, Nedžada 
Ibričič, Lidija Žagar, Olga Bolte, 
Selvedina Ibričič in Edisa Avdič; 
orodjarji: Uroš Štrucl, Zoran 
Juvan, Vid Kreže, ključavničar 
Roman Ferm e; kontrolor 
orodja Robert Seničar; lanserka 
proizvodnje Suzana Hodžič; 
operater na pakirni liniji Darjan 
Tavčar; prevzemni kontrolorki 
-izmenski vodje: Jelka Marinko 
in Aleksandra Ranzinger; 
skladiščnik -  vhodni kontrolor 
Nataša Povše; strugar Roman 
Juvan; dežurni energetik Janez 
Kušar, namestnica generalnega 
direktorja: Mojca Jazbinšek

Volk; direktor PE Special Franc 
Zajc; vodja Sektorja trženja PE 
Vitrum Matjaž Žolnir; vodji 
področja prodaje Damjana 
Gutenberger in Uroš Štuklek; 
finančna referentka Simona 
Cenkar; samostojna komerci
alistka nabave Andreja Kandolf. 
Redno je bila odpovedana 
pogodba o zaposlitvi po
možnemu delavcu Živku 
Rankoviču, izredno pa strojniku 
Savu Starcu.
Pogodba o zaposltivi za 
določen čas se je iztekla 
ključavničarju Elvisu Pilipoviču, 
orodjarju Aljoši Kantužarju ter 
viličaristu Šemsudinu Mešiču.
V tem obdobju so pogoje za 
starostno upokojitev izpolnili: 
kontrolor orodja Vojteh Pust, 
pregledalka Vojka Žagar ter 
viličarista Janez Škof in Esad 
Zukič.

V obdobju junij - december 
smo na novo zaposlili 40 
delavcev. Delo so nastopili: 
vodja strojnega oddelka Viljem 
Sirk, vodja področja prodaje 
Marjeta Lenart in Dejan 
M arcola; orodjarja Aljoša 
Kantužar in Aleš Volaj; strojniki 
Ferid Kuduzovič, Radovan 
Jelenič, Dean Kiš, Jasmin Zukič, 
Mugdin Havič, Samir Suho- 
poljac, Sabahudin Tatlič, Sedin 
Osmandič, Latif Mešič, Meh 
medalija Rahmanovič, Bojan 
Miletič, Adan Osmanovič, 
Ozrenko Vasiljevišč, Miroslav 
Vidakovič in Semezdin Hadžič; 
mehanik Dejan Lipovšek, 
viličarist -  delavec Vinko 
Plahuta; skladiščnik -  vhodni 
kontrolor: IztokZorecin Bojana 
Rovšek; administratorka Frida 
Premec, samostojna komerci
alistka nabave Anita Mihalič, 
samostojna komercialistka pro
daje Katja Homšek, ključavničar 
Matej Razdevšek, pregledalke 
Naza Ahm etovič, Suvada 
Nuhanovič, Julijana Jamšek, 
Biserka Rižner, Ismeta Tahiro
vič, Sedija Hanič, Radojka

Merdanovič, Jožica Arnšek, 
Marija Paradžik in Emina 
Odobašič ter Janko Svete -  
direktor PESpecial.

JUBILEJNE NAGRADE
• 10 LET: Mejra Ibralič, Žiga 

Petauer, Breda Blagojevič
• 20 LET: Olga Hršak, Mirzeta 

Mišič, Dean Žagar, Marjan 
Žerko

• 30 LET: Nada Ezgeta, Janja 
Mihaljevič, Zdenka Pirnavar, 
M ajda K ro š lin , D an ilo  
Jazb inšek , Petar Pejkič, 
Velinka Smiljanič, Jožo Ivešič, 
Irena Strniša, Šefika Lesjak, 
Raja Ivešič, Sead Karaman, 
Aleksander Kauzer

.  40 LET: BraneSebasu

OSTALO
Za povečanje mlade generacije 
je v tem času poskrbelo kar šest 
naših sodelavk in sodelavcev. 
Prvorojenka Živa je v mesecu 
juliju osrečila Mojco Lavrič, v 
istem mesecu je privekala na 
svet še ena Živa in s tem 
razveselila očka Jako Krašovica, 
v avgustu je sinček Maj 
popestril življenje Kathrin Hess 
Gedlička ter sinček Tariq 
Elmiru Kariču. Še dva fantka sta 
osrečila naša sodelavca, Antona 
Drgana sinček Anej, Gabrijelo 
Marijo Ojsteršek pa sinčekJaka. 
Iskrene čestitke vsem.

Kadrovska služba 
Metka Gabrič

SH - OPAL d.o.o.
Konec meseca junija smo 
zaključili z 219 zaposlenimi. V  2. 
polovici leta so se dogajale 
naslednje kadrovske spre
membe:
Delovno razmerje so prekinili: 
Delovno razmerje za določen 
čas se je izteklo rezalcema 
Dejanu Ivešiču in Tamari Vovko, 
odnašalcu Rafaelu Ključevšku, 
sporazumno pa so delovno 
razmerje prekinili odnašalci oz. 
priučevalci za steklarski poklic

Slađan Savičič, Peter Blaško, 
Adnan Seferović, Almin Đulbić, 
Esmir Husič, izredno je bilo 
delovno razmerje odpovedano 
Danijeli Jovanovič, v Steklarno 
Hrastnik pa sta bili prerazpo
rejeni dve delavki iz Komercial
nega sektorja - Frida Premec in 
Anita Mihalič

V istem obdobju smo sklepali le 
delovna razmerja s tujci za 
priučevanje za dela v ročni in 
polavtomatski proizvodnji, in 
sicer z: Nisvetom Jahičem, 
Adnanom Seferovičem, Saki- 
bom Ibrakovičem, Nihadom 
D ž a fe ra g ič e m , Fuadom  
Mrvoljakom in Admirom 
Čoličem.

Trenutno imamo 214 zapo
slenih (16 za določen čas), od 
tega 125 moških in 89 žensk.

JUBILANTI
V tem času so naslednji 
sodelavci dopolnili okrogli 
delovni jubilej
• 10 let: Elvis Hadžič, Muharem 

Kamenjaševič
.za  20 let: Matjaž Vrtačnik
• za 30 let: Redžo Muratovič, 

Žumra Kasumovič

OSTALO
Kar nekaj novorojenčkov je v 
tem času privekalo na svet in 
popestrilo življenje našim 
delavcem: Alen Smajič se je 
razveselil prvorojenca Alema, 
malčkom v družinah pa so se 
priključili: Amelia - bratcu 
Amelu v družini Muharema in 
Fadile Kamenjaševič, Anej - 
sestri Karmen v družini Aljoše 
Vrtačnika ter Ensvar - bratcu 
Emiru v družini Jasmina 
Keseroviča.

Kadrovski referat



Zanimalo vas bo...
ZAHVALE

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, babice in prababice

Ane BEVC

se iskreno zahvaljujemo za vso izkazano pozornost, darovano cvetje 
in sveče vsem sosedom iz stanovanjske hiše Trg Franca Kozarja 2, 

znancem in prijateljem.
Lepa hvala pevcem pevcem Steklarne Hrastnik za zapete žalostinke, 

duhovniku za opravljen obred, Vojki Povše Krasnik za poslovilne 
besede in odigrano Tišino ob odprtem grobu.

Se posebej se zahvaljujemo patronažni sestri Elizabeti Skočir in 
osebju hrastniškega zdravstvenega doma za vso nego in pomoč. 
Hvala vsem, ki ste našo mamo pospremili na zadnji poti in nam 

izrekli pisna in ustna sožalja.

Žalujoča: Helena Crnkovič v imenu vsega sorodstva

ZAHVALA
Prazen dom /e in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
solze, žalost in bolečina 
te zbudila ni.
Ostala je le praznina, 
ki hudo boli.

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame in sestre

Stanislave VRETIČ

se iskreno zahvaljujemo za darovano cvetje in sveče ter izrečeno 
sožalje. Hvala tudi sosedom, prijateljem, prijateljicam, godbi Steklarne 
Hrastnik, pevskemu društvu Svoboda II, Planinskemu društvu Rimske 

Toplice in govornici Vojki Povše Krasnik.
Še enkrat vsem iskrena hvala.

Žalujoči otroci Alma, Božo in Branko z družinami

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža in očeta

Džemala EKIĆA

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom prijateljem in znancem ter vsem 
drugim, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in v njegov 

spomin darovali cvetje in sveče.
Hvala tudi steklarski godbi in pevcem za odigrane in zapete 

žalostinke ter upokojencem in vsem ostalim, ki ste nam v teh 
trenutkih stali ob strani.

Žalujoči: žena Milka, hčerka Vesna in sin Ivo z družinama in ostalo 
sorodstvo.

ZAHVALA
V mesecu januarju letošnjega leta nas je po dolgotrajni bolezni za 
vedno zapustila naša draga žena, mama, stara mama in mnogim 

dobro poznana prijateljica in do upokojitve vaša delavka in sodelavka

Marija MAŠINOVIČ,
delavka satinirnice

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam takrat in kasneje izrazili 
sožalje in izrekli lepe besede v njen spomin.

Pokopali smo jo v njenem rojstnem kraju v Vodicah pri Šibeniku.

Žalujoči mož Osman, hčerka Lidija z družino

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, dedka in pradedka

Oskarja MAURERJA -  Oka

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
darovano cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 

zadnji poti.
Zahvaljujemo se tudi pevcem in godbi Steklarne Hrastnik. 

Žalujoči: žena Milka, hčerka Stanka z družino ter ostali sorodniki

ZAHVALA
Pride čas, ko si izmučeno srce 
želi le spati, 
v sen večni potovati, 
ko življenje je  zaključeno.

Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, dedka in brata

Jožeta HOLEŠKA

se iskreno zahvaljujemo za darovano cvetje, sveče in denarno pomoč 
ter izrečeno sožalje. Hvala sosedom, prijateljem, prijateljicam, 

sodelavkam, sodelavcem, pevskemu društvu Steklarne Hrastnik, 
duhovniku za opravljen obred, Martini za poslovilne besede in 

Leonu za odigrano Tišino.
Hvala tudi KS Krnice - Savna peč, županu, zdravnicam in patronažni 
sestri Elizabeti Skočir, Tinetovim sodelavcem in sodelavkam ter vsem 

organizacijam, ki so nam pomagale v teh težkih trenutkih.
Še posebej hvala sestrični z možem za vso podporo in pomoč.

Žalujoči: žena Marija, sin Tine z družino in ostalo sorodstvo
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Davčna številka:
glasilo poslovnega sistema Steklarne 

Hrastnik
ureja uredniški svet: Soniboj Knežak, 
Metka Gabrič, Marinka Anžlovar in 

Alenka Leskovšek.

Glavni urednik: Soniboj Knežak. 
Oblikovanje: Alenka Leskovšek. 

Fotografije: Branko Klančar. 
Lektor: Herta Erman.

Grafična priprava in tisk: 
Tiskarna Tori

Naslov uredništva:
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1430 Hrastnik 
tel.: 03 56 54 600 

www.steklarna-hrastnik.si 
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Malo za šalo...
Neki tip se spravi z mestnim kolesom 
iz Ljubljane v Maribor. Šlo mu je 
super, ampakčezTrojane, pa jemalo 
prehuda. Dvigne palec in štopa. 
Ustavi mu prijazen možakar s 
calibro, ampak kolo ne gre noter. 
Šofer reče:
Ni problema!
Na avto priveže vlečno vrv, na drug 
konec pa kolo. Kolesarju reče:
Če bo šlo prehitro, samo pozvoni, pa 
bom zmanjšal.
In lepo počasi lezeta v klanec, dokler 
ne pripelje mimo športni golf in 
živčki začnejo delat. Calibra poleti za 
golfom . Policijska patrulja z 
radarjem, to opazi in javi naslednji 
patrulji, ki za ovinkom ustavlja 
dirkače:
S hitrostjo 140 km / h, sevam bližata 
golf in calibra. Pa ne boste verjeli, za 
njima šiba kolesar in zvoni, kot nor. 
Hmm, izgleda, da ju hoče prehiteti!

Nagradna križanka
Med reševalce s pravilnimi rešitvami 
nagradne križanke bo žreb razdelil 
nagrade v obliki vrednostnega bona za 
nakup izdelkov v naši industrijski 
trgovini:

1. nagrada - bon v vrednosti 50€
2. nagrada - bon v vrednosti 30€
3. nagrada bon v vrednosti 20€

Izrezek celotne križanke z vpisano 
rešitvijo pošljite na naslov: Uredništvo 
Steklarja, Cesta 1. maja 14, 1430 
Hrastnikdo 30.2.2009.
Reševalce prosimo, da pripišejo svojo 
davčno številko in naslov.

Nagrajeni reševalci
Za nagradno križanko, objavljeno v 
Steklarju št. 1/2008 smo prejeli 22 
rešitev. Žreb je prisodil nagrade 
naslednjim:
1. nagrada - bon v vrednosti 50€: Joži 
Centrih, upok.
2. nagrada - bon v vrednosti 30€: Ana 
Poslek, upok.
3. nagrada bon v vrednosti 20€: Milica 
Kobal, upok.

Rešitev križanke iz prejšnje 
številke:
Lais, arak, vest, PEVSKEGA DRUŠTVA, 
STEKLAR, Dominik, ska, ramadan, volt, 
Erato, Gide, umor, Lai, Sedov, Olas, Issa, 
ork, apel, Plot, MS, jug, Dane, EE, Erebus, 
ribi, Tam, legura, Anan, amonal, rja, Riva, 
jok, Bikila, vig, gnoj, aba. Alice, racak, Andi, 
as, satan, brana, Laas, Bo.
NAVPIČNO: STOLETNICA. K.D.


